
 

 

EKONOMIKA 

Tahounem ekonomiky bude i letos spotřeba domácností. 
Hospodářství poroste o 2,6 procenta, odhaduje bankovní asociace 

Pozitivní vývoj českého hospodářství bude 

pokračovat i v letošním roce. Ve své aktuální 

prognóze to uvedla Česká bankovní asociace. 

Ekonomický růst by měl dosáhnout 2,6 procenta 

(oproti 2,4 procenta odhadovaným pro loňský rok), 

přičemž důležitým tahounem bude nadále 

spotřebitelská poptávka. "Odráží se v tom vývoj na 

trhu práce a mzdová dynamika," řekl hlavní ekonom 

Komerční banky Jan Vejmělek. 

Nezaměstnanost se nadále bude pohybovat na 

rekordně nízkých úrovních, průměr pro rok 2017 by 

měl být podle metodiky ministerstva práce a sociálních věcí pod pěti procenty. To povede               

k dalšímu nedostatku pracovních sil a v důsledku toho k tlaku na růst mezd. Ty navíc podporuje ve 

zvyšování i vyšší minimální mzda. 

ČBA odhaduje, že průměrná nominální mzda letos vzroste o 4,6 procenta, což je zrychlení oproti 

loňským 4,3 procenta. Reálný růst však o něco zpomalí, vzhledem k vyšší inflaci. Spotřebitelské 

ceny letos porostou více než dvouprocentním tempem a budou se pohybovat nad inflačním cílem 

České národní banky. 

  Více na http://ihned.cz 

BANKY 

Vklady na rekordu: Čechům leží v bankách přes 2,2 bilionu korun, jen za 
poslední rok naspořili 172 miliard 

Češi ještě nikdy neměli tolik vkladů v bankách jako nyní. Lidem v nich leží 2206 miliard korun, 

ukázala nejnovější statistika ČNB, která zachycuje situaci ke konci prosince. Čechům se podařilo 

jen za poslední rok naspořit 172 miliard korun a to znamená, že tempo vkladů se zrychlilo. 

Meziročně vklady domácností nabobtnaly o 8,4 procenta, o rok dříve to bylo o 5,8 procenta. 

Zadlužení domácností vzrostlo na 1,419 bilionu korun.  

Vklady Čechů v bankách rostou vysokým tempem, přestože lidé víc utrácejí a část svých úspor 

využívají na rekordní nákupy nového bydlení.    

Zrychluje se také přesun peněz na netermínované vklady. Na nich se úspory meziročně zvýšily    

o více než 15 procent a lidé teď na nich mají 73 procent ze všech svých depozit v bankách. Ještě 

před krizí tomu bylo naopak.  

Více na http://ihned.cz 

U provozních úvěrů není úrok pod jedno procento výjimkou 
Potřebujete finance na rozjezd podniku nebo na jeho běžný provoz? Jednou z možností je 

požádat banku o provozní úvěr. Finanční domy nabízejí dost možností pro zavedené i začínající 

podnikatele a firmy. Provozní úvěry slouží obvykle k financování běžné činnosti, jako jsou nákup 

zásob, uhrazení mezd či faktur. "Po krizových letech, tedy od roku 2012, poptávka po úvěrovém 

financování významně roste," uvádí Václav Štětina, ředitel korporátního bankovnictví Raiffeisen

bank. Podle Michaely Lhotkové, ředitelky segmentu firemního bankovnictví v ČSOB, je nejčastěji 

poptávaným produktem mezi menšími podnikateli v oblasti provozního financování kontokorent. 

Stejnou zkušenost má i Štětina: "U menších firem je nejoblíbenější kontokorent, protože je 

administrativně nejméně náročný." 

Provozní financování banky řeší s jednotlivými klienty z řad podnikatelů a firem individuálně. 

Úrokové sazby u provozního financování se odvíjejí od mezibankovní sazby PRIBOR a marží 

bank. "Výše marže je stanovena vždy individuálně, primárně na základě bonity a zajištění 

konkrétní společnosti," uvádí manažer poradenské společnosti KPMG Vladimír Janouš. "Pokud se 

díváme na krátkodobé provozní financování, tedy do jednoho roku, pohybují se aktuálně marže      

v průměru pod 0,3 procenta ročně u nejlepších klientů bank, v rozmezí 0,6 − 0,9 procenta               

u průměrných klientů a nad jedním procentem ročně u méně kvalitních klientů. U nich může jít 

běžně i o 1,5 až 2 procenta," upřesňuje Janouš. To v praxi znamená, že nejlepší klienti za provozní 

úvěry platí roční úrok zhruba půl procenta. 

Už zmíněný kontokorent mohou podnikatelé  

LIDÉ 

Robert Štefl členem vedení Air 
Bank a ředitelem divize Péče       
o klienta 

Novým členem nejvyššího 

vedení Air Bank             

a ředitelem divize Péče   

o klienta se stal 1. února 

2017 Robert Štefl. 

Dosavadní šéf této divize 

Lukáš Müller ve vedení 

Air Bank zůstává dál       

a povede nově vzniklou 

divizi Řízení změn         

a spokojenosti zákazníků. 

Robert Štefl (42) bude mít jako ředitel 

divize Péče o klienta na starosti například 

oddělení správy klientských účtů, platebních 

služeb nebo provozu a správy budov. Ve své 

roli se chce zaměřit především na celkové 

zlepšení a zrychlení procesů tak, aby banka 

byla dobře připravena na rostoucí počet 

klientů.  

Robert Štefl se oblasti financí věnuje už 

sedmnáct let a v Air Bank pracuje už od jejího 

vzniku. Jako šéf oddělení rozvoje bankovních 

služeb se podepsal pod většinu služeb banky. 

Zároveň působil jako člen dozorčí rady. Před 

příchodem do Air Bank sbíral zkušenosti          

i v zahraničí. Na Ukrajině například řídil 

retailovou a korporátní prodejní síť Home 

Credit Bank. 

Vystudoval Vysokou školu finanční              

a správní. Je ženatý a má dvě děti. Ve volném 

čase se věnuje hlavně rodině, a když zbyde 

čas, tak i lyžím a kolu. 

TIPY 

ČSOB rozšiřuje doplňkové služby  
k hypotéce. Nabízí slevu na právní 
pomoc a přípravu smluv 

Druhá největší česká banka objemem aktiv 

ČSOB začala na vybraných pobočkách nabízet 

služby spojené s nákupem nemovitosti. Jde 

například o právní prověření nemovitosti, její 

technickou inspekci, kontrolu sepsaných 

smluv či jejich přípravu mezi kupujícím          

a prodávajícím. Doplňkovou službu                

k hypotéce banka nabízí se společností Alisen 

a nejsou zdarma. Klientům kteří je využijí, ale 

banka slibuje dvacetiprocentní slevu běžně 

účtovaných cen. 

V tuto chvílí jde o pilotní projekt, který 

poběží tři měsíce na pěti pobočkách ČSOB      

v Praze, dvou ve Zlíně a jedné v Brně, 

Vyškově a Břeclavi. 

Klientů Hypoteční banky, která je lídrem 

(Pokračování na stránce 2) 
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trhu a je součástí skupiny ČSOB, se novinka 

zatím netýká. "Pilotní projekt je zatím pro 

klienty ČSOB a Ery Poštovní spořitelny. Po 

jeho ukončení se rozhodne, zda ho budeme 

využívat i my, nebo ne," uvedla mluvčí 

Hypoteční banky Marie Mocková. 

Více na http://ihned.cz 

Komodity loni posílily o patnáct procent. 
Letos budou ceny záviset na ropě, 
dolaru a Číně 

Na komoditní trhy se po pěti letech vrací 

optimismus. Zatímco od roku 2011 investoři 

spíše sčítali ztráty, loni indexy, které vývoj cen 

komodit sledují, posílily v průměru                   

o 14 procent. Nejvíce k tomu přispěla 

listopadová dohoda států Organizace zemí 

vyvážejících ropu (OPEC) o prvním omezení 

těžby od roku 2008, k níž se v prosinci přidaly i 

státy stojící mimo kartel. Cenu ropy tento krok 

poslal téměř o pětinu výše na zhruba                

54 dolarů za barel. 

Ropa a zemní plyn sice mají ve většině 

komoditních indexů až třetinovou váhu, ale na 

loňském růstu se nepodílely samy. Analýza 

Institutu strategického investování Fakulty 

financí a účetnictví VŠE ukázala, že vliv měla 

také celosvětově zvýšená poptávka po 

průmyslových komoditách. Ta příznivě 

ovlivnila ceny kovů, jejichž index meziročně 

posílil o sedm procent. "Především drahé kovy 

dosáhly svých ročních maxim po hlasování      

o brexitu," uvádí jeden z autorů analýzy Marián 

Bednarčík. 

I přes příznivý vývoj však komodity stále 

výrazněji zaostávají za předkrizovým obdobím. 

Jeden z nejvýznamnějších komoditních indexů 

S&P GSCI je oproti svému vrcholu z roku 

2008 stále o 55,4 procenta slabší. 

Analytici proto pořád vidí prostor pro další 

růst cen. Méně zkušené investory ale 

upozorňují na to, že trh s komoditami prochází 

častými výkyvy cen. Analýza Institutu 

strategického investování ukazuje, že za 

posledních deset let byly výkyvy cen komodit   

v rámci jednoho roku až na jednu výjimku vždy 

větší než v případě akcií a dluhopisů. 

"Komodity jsou skvělým nástrojem zejména 

pro spekulativní obchodníky, díky jejich 

poměrně velkým výkyvům v krátkém čase. Pro 

investory jsou vhodnější například akcie nebo 

dluhopisy firem, které se zabývají těžbou 

komodit," říká ředitel české pobočky Saxo 

Bank Pavel Drahotský. 

Také finanční analytik ČSOB Asset 

Management Miroslav Adamkovič vidí 

investice do komodit spíše jako doplňkový 

nástroj k akciím dluhopisů nebo realitám.       

"S výjimkou zlata se ceny komodit pohybují     

v souladu s rizikovějšími aktivy, jako jsou 

akcie. Zlato tedy zajímá především investory 

hledající snížení rizikovosti portfolia, naopak    

u zbytku komodit investoři hledají potenciál ke 

zvýšení výnosu, ovšem při vědomí vyššího 

rizika, popisuje Adamkovič. 

 

Více na http://ihned.cz 

  

každodenně využívat při financování provozu své firmy k překlenutí období, kdy potřebují 

například nakoupit materiál či zboží, ale ještě nemají zaplaceno od odběratelů za hotové výrobky 

nebo služby. 

Více na http://ihned.cz 

PŮJČKY 

Lidé si přes internetovou platformu Zonky půjčili už skoro půl 
miliardy. Počet investorů se loni zdvojnásobil 

Půjčková služba Zonky, která na internetu 

propojuje na takzvaném principu peer to peer 

dlužníky s věřiteli, tedy bez účasti bank a jiných 

firemních poskytovatelů úvěrů, v Česku 

zafungovala. Za rok a půl existence už si přes ni 

lidé ke konci prosince půjčili 420 milionů korun,  

z toho jen loni 400 milionů. Předběžná čísla za 

leden ukazují, že hranice půl miliardy korun 

Zonky dosáhne na začátku února  

Firma za níž stojí společnost Home Credit, 

přesto loni zaostala za očekáváním. Z kraje 

loňského roku Zonky odhadovala, že objem 

půjček dosáhne ke konci roku 450 milionů. Šéfka firmy Lucie Tvarůžková to přičítá slabší 

reklamní kampani v závěru loňského roku. 

"Bojovali jsme s vyprodaným reklamním prostorem v televizi, což nás zbrzdilo ve finiši.             

S výsledkem jsme ale velmi spokojeni. Máme přes sedm tisíc investorů a jen pár lidí, kteří mají 

problémy se splácením," tvrdí Lucie Tvarůžková. Zonky se loni hodně zaměřila na propagaci 

půjček mezi lidmi, což se podle ní podařilo. "Osmdesát pět procent lidí v Česku zná tento koncept, 

o němž před rokem neměli ani tušení," říká Tvarůžková. 

 Více na http://ihned.cz 

KOMODITY 

Zlato poroste, až trh pochopí dopad Trumpových plánů. Ropu by 
mohl potkat výprodej, říká stratég Saxo Bank 

Cena ropy pravděpodobně v průběhu roku 

spadne pod úroveň 50 dolarů a teprve potom 

začne růst. Pro růst zlata sice nejsou zatím 

příhodné podmínky, to by se ale v průběhu roku 

mělo změnit. Trh si stále neuvědomuje skutečný 

dopad Trumpových plánů. Myslí si to alespoň 

hlavní komoditní stratég Saxo Bank Ole Hansen. 

"OPEC má velmi špatnou historii dodržování 

domluvených škrtů, ale tentokrát je tomu jinak. 

OPEC si uvědomil, že celý proces trvá příliš 

dlouho, že ceny jsou z toho důvodu příliš nízko    

a že je třeba co nejrychleji něco udělat," uvádí pro 

HN Hansen k listopadovému rozhodnutí kartelu OPEC a některých nečlenských zemí (zejména 

Ruska).  

Kartel se v listopadu dohodl na vlastním snížení těžby ropy o 1,2 milionu barelů, aby omezil 

nadbytečné dodávky na trh a podpořil cenu suroviny, která byla více než dva roky kvůli přebytkům 

na trhu nezvykle nízká. Země mimo OPEC následně přislíbily snížit od ledna produkci o dalších 

600 tisíc barelů denně. 

Po oznámení dohodnutých škrtů cena ropy Brent posílila přibližně o 20 procent a aktuálně se 

pohybuje okolo 55 amerických dolarů za barel. Snahu kartelu OPEC zvýšit cenu ropy však 

omezuje rostoucí produkce ropy ve Spojených státech a také v Libyii a Nigérii. 

Stratég Saxo Bank se také vyjádřil k vývoji ceny zlata. Podle Oleho Hansena sice aktuální 

podmínky na trhu nejsou jeho růstu nakloněny, to se však může v průběhu roku změnit. 

"Situace, kdy akciový trh vytváří nová maxima a hodnota dolaru posiluje, není pro zlato ideální. 

Ale jsme teprve na samotném začátku roku a myslím, že nálada trhu ohledně toho, co se děje          

v USA, se může ukázat jako dočasná. Trh je aktuálně nakloněn riziku, takže poptávka po zlatě         

a stříbru není vysoká, ale v průběhu roku očekávám, že cena zlata půjde nahoru," řekl Hansen. 

 Více na http://ihned.cz 
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